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Zamyšlení 

 
 
                     2. prosince       
                 „VÁNOČNÍ STROM“  
                        spojený s lampiónovým průvodem a prodejem vá-
                        nočních dekorací 
                     16.30 hod. – sraz účastníků u nádraží, průvod  

                městem k MKIS 
17.00 hod. – vystoupení dětí z MŠ a ZŠ 
                     sváteční slovo starosty města 
                     rozsvícení vánočního stromu na náměstí 
Teplé a voňavé občerstvení zajištěno! 
 
Adventní koncert VYSOKÁ TRÁVA,             
SINGTET a PŘELET M.S.   
19.00 hod. – kino Poběžovice, vstupné dobrovolné    
 
9. prosince        
Mikulášská nadílka  
17.00 hod.    Poběžovice u MKIS        
 
23. prosince  
RATATOUILLE 
16.30 hod.     dětské filmové představení, kino Poběžovice,  
                     vstup zdarma    
31. prosince  
Silvestr v hotelu Hubertus 
                 s COUNTRY DĚDOWS 
20.00 hod.     hotel Hubertus Poběžovice    
 

5. ledna      
Zahájení Tříkrálové sbírky 

Kulturní program – Poběžovice 
A zase jeden rok je pryč. Někdo 
přibyl, někdo ubyl. Ale některé 
způsoby jednání jsou nesmrtelné. 
A lidé zůstávají po staletí stejní. 
Přece však je cosi jinak. Když 
před 18 lety chtěli rodiče dostat 
dítě na vybranou školu, museli se 
"angažovat". A nejen rodiče. By-
ly brigády a schůze a hodnotila 
se účast. A bylo složité hodnoce-
ní lidí. Jednak oficiálními orgá-
ny, jednak jedněch druhými. Slo-
vo dobrovolnost mělo falešný 
charakter. A přece i dost obyva-
tel vsí i osad zcela dobrovolně 
uklízelo prostory před domem, 
sekalo trávu a jiní zase ani po-
vinně nechodili nikam. Každý si 
to musel srovnat nejen se svým 
svědomím, ale hlavně se svými 
potřebami. Chceš dostat dítě na 
školu? Chceš lepší místo? Uklí-
zej, choď na První máj... Nebo 
měj správné známé na správných 
místech. Přesto i v té době byli 
tací, kteří leccos dělali hlavně 
proto, že to považovali za po-
třebné nebo že je to bavilo. Ale 
na prvním místě stejně zůstalo 
ono „něco za něco.“ A o peně-
zích se nemluvilo. Ne, že by ne-
byly důležité, ale falešná morál-
ka preferovala zdánlivě jiné hod-
noty. Dnes je všechno jinak. A 
dobrovolní zachránci přírody, 
hezkého životního prostřední v 
osadách a na okrajových místech 
to mají nesmírně těžké. I ti, kteří 
z přesvědčení vedou kroužky ve 
škole, pořádají kulturní akce... A 
ještě navíc: jsou ženského rodu! 
Řeči se mluví, voda teče, sliby se 
slibují, blázni se radují. A při-
tom, i když dnes zvláště, bez pe-
něz nejen do hospody, ale vůbec 
nikam nelez, jsou pořád osoby 
(třeba v osadních výborech či v 
různých komisích), které se snaží 
a které jsou stále zklamávány. A 
vůbec nejde o desetitisíce. Stači-
ly by stovky a tisíce, samozřejmě 
ne pro ně osobně, ale pro místa v 
nichž žijí a které mají rády. A 
pro ty, kteří lecčemus z městské-
ho života obětují volný čas a ner-
vy a o lásce k vlasti nemluví, leč 
ji realizují, třeba tím, že se věnují 
dětem, či pomáhají při kulturních 
akcích,  by patřilo alespoň veřej-
né uznání a společná večeře se 
starostou. Nelze přece doneko-
nečna spoléhat na lidskou oběta-
vost a dobrotu a také se jenom 
ohánět zákony a předpisy. A při-
tom by často stačilo několik dob-
rých a uznalých slov nebo ales-
poň vysvětlení, proč některé slí-
bené věci nelze splnit.                           

Marie Špačková  

Oddíl stolního tenisu SK Poběžovice, zve občany Poběžovic na tradiční vánoční turnaj, který se 
koná dne 26.12.2007 v tělocvičně ZŠ. Prezentace od 8.30 hod., začátek v 9.00 hod. 

Výborné občerstvení zajišťují členové SDH Poběžovice.  
 
Oddíl stolního tenisu SK Poběžovice, pořádá dne 12.1.2008 již VII. ročník memoriálu Josefa Buf-
ky a Jana Duffka v tělocvičně ZŠ. Prezentace od 8.00 hod., začátek v 9.00 hod. Zúčastnit se mohou 
hráči hrající soutěže OS II, OS I, OP a KS II, případně neregistrovaní. 
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S P O R T O V N Í   P O Z V Á N K A 



 

Práce na dokončení kanalizace 
města pokračují, ale přístup pro-
vádějících firem je katastrofální. 
Myslím, že nikdo z obyvatel 
města nemůže být spokojen s 
tím, jak probíhá asfaltování ko-
munikací. Není vůbec výjimkou, 
že se úsek vyfrézuje a k asfalto-
vání dojde až za dva, či tři měsí-
ce a to ještě na etapy, které trvají 
další týdny. Po celou tuto dobu 
musí občané překonávat pěšky 
či automobily zcela zbytečné a 
nebezpečné překážky. Když už 
se po mnoha týdnech útrap ve 
Vranovské ulici konečně dočká-
me asfaltu, tak při cestě automo-
bilem zjistíme, že jedeme po 
slušné „roletě“, protože povrch 
má od roviny poměrně daleko… 
Nechci se ani vracet k případům, 
kdy již položené asfalty musely 
být odstraněny, protože byly 
evidentně nekvalitní, či dokon-
ce „položeny“ do bláta, bez řád-
ného podloží… Mám velké oba-
vy z toho, co všechno se ještě 
časem objeví za „perličky“ po 
těchto firmách, kterým kvalitní 
práce moc neříká. Jsem zvědav 
na jejich přístup při podání 
oprávněné reklamace na toto je-
jich velké dílo. 

Pracovníci Služeb města dělali 
za pomoci techniky kanalizační 
přípojky k bytovým domům, ob-
jektům ve vlastnictví města a 
rovněž některým soukromým 
osobám, či organizacím. Dosud 
nemají dokončenu přípojku slu-
žebny Policie ČR, kde došlo k 
tomu, že „odborná“ firma zabe-
tonovala spolu se starou kanali-
zací, ve Smetanově ulici, i kana-
lizaci novou a téměř měsíc se 
čeká na její zprovoznění (odfré-
zování výplně z trubek). Jaká 
bude kvalita nového potrubí po 
tomto zákroku si netroufnu od-
hadnout… Další akcí Služeb 
města bylo odvodnění budovy 
fary, kde byly obnaženy základy 
objektu, položena speciální fó-
lie, odvodňovací potrubí a  vše 
obsypáno štěrkem. Byly osazeny 
obrubníky, které budou vodu z 
náměstí svádět do nově zbudo-
vané kanalizační vpusti, u sochy 
sv. Jana Nepomuckého. 

Výběr z usnesení z 22. jednání RM Poběžovice, ze dne 10.10.2007 
♣ RM ukládá vedoucímu Stavebního úřadu při MěÚ Poběžovice posoudit stav střešní krytiny na budově čp. 

203 v Masarykově ulici a v případě, že může pádem částí krytiny ohrozit kolemjdoucí osoby, či vozidla  
jedoucí ulicí, okamžitě vyzvat vlastníka objektu k jejímu zabezpečení tak, aby nemohlo dojít k ohrožení 
osob či vozidel, pohybujících se Masarykovou ulicí. 

♣ RM bere na vědomí žádost p. Jaroslava Kresla o úpravu komunikace v Husově ulici tak, aby neměl problém při vjezdu a 
výjezdu vozidla ze své garáže a ukládá starostovi záležitost projednat se zhotovitelem díla. 

♣ RM schvaluje dodatek č. 1, ke smlouvě o dílo, uzavřené mezi městem Poběžovice a firmou Lucák Milan, Koloveč na zho-
tovení veřejných částí kanalizačních přípojek, kterým se řeší financování vícenákladů za navýšenou délku přípojek 
(808.849.-Kč, bez DPH), firmou CHVAK, a.s., Domažlice a pověřuje starostu jeho podpisem. 

♣ RM schvaluje dodatek č. 6, ke smlouvě o nájmu nemovitých a movitých věcí, uzavřené mezi městem Poběžovice a firmou 
CHVAK, a.s., Domažlice, kterým se řeší poskytnutí půjčky od firmy CHVAK, a.s., Domažlice, ve výši 808.849.-Kč, bez 
DPH, která bude následně hrazena z nájemného za pronajatou vodovodní a kanalizační infrastrukturu a pověřuje starostu 
jeho podpisem. 

♣ RM schvaluje dohodu o snížení nájemného za rok 2007, za užívání vodovodní a kanalizační infrastruktury, firmě CHVAK, 
a.s., Domažlice, o částku 233.185.-Kč bez DPH, která je přeplatkem nájemného za předchozí období a pověřuje starostu 
jejím uzavřením. 

♣ RM   bere na vědomí informaci společnosti ČEZ Distribuce, a.s., o plánované rekonstrukci vedení NN v obci Ohnišťovice, 
v souvislosti s opravou veřejného osvětlení, která se uskuteční ve II. pololetí 2009 a ukládá starostovi města písemně odpo-
vědět výše uvedené firmě. 

♣ RM souhlasí s bezúplatným pronájmem společenské místnosti v Hasičské zbrojnici v Poběžovicích, pro účely provozování 
volnočasového klubu handicapovaných, Diecézní charity Plzeň s tím, že bližší podmínky pronájmu budou dojednány s 
vedením SDH Poběžovice. 

♣ RM nesouhlasí s prominutím poplatku za likvidaci komunálního odpadu žadatelky Mgr. Radky Anežky Matějkové a jejích 
dcer Terezie Anežky Matějkové, Jany Marie Matějkové a Kateřiny Kristýny Matějkové. 

♣ RM bere na vědomí podanou žádost o poskytnutí dotace ze státního rozpočtu na poskytování sociálních služeb, vypracova-
nou vedoucí SZO MěÚ Poběžovice, pí. Danou Šlajsovou. 

♣ RM bere na vědomí usnesení Okresního soudu v Domažlicích, kterým se ustanovuje město Poběžovice opatrovníkem p. 
Františka Ferka, z důvodu jeho neznámého pobytu, ve věci jednání o úhradě dlužné částky firmě CHVAK, a.s., Domažlice. 

♣ RM bere na vědomí oznámení MV Projekt Klatovy, s.r.o., o zpracování projekt. dokumentace na akci „Ohnišťovice, Geo-
logický průzkum - oprava VN,“ která bude probíhat i na pozemcích ve vlastnictví města -  p.č.1391, 1401/2 a 1401/3 vše 
dle KN. 

♣ RM schvaluje výjimku v počtu dětí v jednotlivých třídách Mateřské školy Poběžovice, pro školní rok 2007/2008 takto: 1. 
třída - 28 dětí, 2. třída - 28 dětí, 3. třída - 21 dětí. 

Výběr z usnesení z 23. jednání RM Poběžovice, ze dne 15.11.2007 
♣ RM ukládá starostovi předložit do jednání ZM návrh na řešení zabezpečení budovy bývalé prodejny PEGAS na sídlišti 

Budovatelů. 
♣ RM bere na vědomí návrh na zvýšení ceny za svozový den, předložený firmou Západočeské komunální služby s tím, že 

souhlasí s jejím navýšením pouze o 5%. 
♣ RM ukládá tajemníkovi sezvat všechny odběratele vody z vrtu nad čp. 116 k jednání na MěÚ, o společné úhradě za opravu 

čerpadla a zajištění zdroje pitné vody pro jejich nemovitostí do budoucnosti. 
♣ RM schvaluje nájemní smlouvu mezi městem Poběžovice a Správou a údržbou silnic Domažlice na pozemky v jihový-

chodní části obce, dotčené stavbou přeložky komunikace II/195 v Poběžovicích. 
♣ RM ukládá starostovi, zařadit na program nejbližšího jednání ZM, projednání návrhu smlouvy o partnerství mezi městem 

Poběžovice a SÚS Domažlice, na stavbu přeložky komunikace II/195 v Poběžovicích. 
♣ RM bere na vědomí žádost Ing. Jaroslava komory, CSc., o prodej pozemku p.č. 281 dle ZE, o výměře 3.208 m2, v k.ú. 

Sedlec a ukládá starostovi, zařadit záměr města uvedenou parcelu prodat, na jednání ZM. 
♣ RM bere na vědomí sdělení Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, o zahájení řízení o převodu pozemku p.č. 

901/19 dle KN, v k.ú. Poběžovice na město. 
♣ RM bere na vědomí zápis z reklamačního řízení v DPS Poběžovice, ze dne 14.11.2007, ve které jsou řešeny některé drobné 

závady objektu. 
♣ RM bere na vědomí cenovou nabídku firmy TECHSONIC, na zřízení bezdrátového rozhlasu pro město Poběžovice a 

všechny jeho části a ukládá tajemníkovi připravit zadávací podmínky pro výběrovou soutěž na dodavatele zařízení. 
♣ RM bere na vědomí rozhodnutí MěÚ Domažlice, odb. dopravy, kterým povoluje pí. Ireně Czillingové, Budovatelů 382, 

Poběžovice, přímé připojení nemovitosti - pozemku p.č. 792/2, k silnici III. tř. č. 19514, zřízením sjezdu ze silnice. 
♣ RM souhlasí s instalací svislých informativních značek firmy SPAR, Šumava, s.r.o., s komunálním cílem, na sloupy veřej-

ného osvětlení a informačních ukazatelů. 
♣ RM bere na vědomí informaci o rozdělení obchodní společnosti Lasselsberger, a.s., Plzeň, na další tři subjekty: a) LB MI-

NERALS, a.s., H. Bříza, b) LB CEMIX, a.s., Borovany, c) LB IMMO, a.s., Plzeň. 
♣ RM schvaluje smlouvu o dílo, na zhotovení dokumentace pro stavební povolení vodovodního řadu v Květinové ulici, s 

firmou CHVAK, a.s., Domažlice za cenu zhotovení 15.072.-Kč a pověřuje starostu jejím podpisem. 

Výběr z usnesení z 9. jednání ZM Poběžovice, ze dne 8.11.2007 
♣ ZM schvaluje převzetí díla „Kanalizace a vodovod Poběžovice - Za Větrovnou,“ a souhlasí se zařazením výše uvedené 

dokončené stavby do majetku města. 
♣ ZM schvaluje rozpočtovou změnu č.2 v příjmech +1.300.000.-Kč, (z toho práce Služeb města 1.000.000.-Kč a proná-

jem nebytových prostorů ve výši 300.000.-Kč) a výdajích 1.300.000.-Kč na úhradu dokončené stavby „Kanalizace a 
vodovod Poběžovice - Za Větrovnou,“ na základě schváleného splátkového kalendáře. 

Výběr z usnesení z 10. jednání ZM Poběžovice, ze dne 22.11.2007 
♣ ZM schvaluje prodej části pozemků - část p.č. st. 231 dle GP, o výměře 14 m2, část p.č. st. 232 dle GP, o výměře 103 

m2 (dle nového geometrického plánu se jedná o pozemek p.č. 664/4, o výměře 117 m2), v k.ú. Poběžovice u Domažlic, 
za cenu 50.-Kč/m2, žadateli, bytovému družstvu „Družstvo-Budovatelů 389,“ se sídlem Budovatelů 389, Poběžovice. 

♣ ZM schvaluje záměr města prodat pozemek p.č. 466/19 dle KN, o výměře 104 m2, druh pozemku - zastavěná plocha a 
nádvoří, v k.ú. Poběžovice u Domažlic, za cenu 50.-Kč/m2. 

♣ ZM schvaluje prodej částí pozemků v průmyslové zóně p.č. 923 dle GP, o výměře 651 m2, p.č. 925 dle GP, o výměře 
2731 m2, p.č. 928 dle GP, o výměře 1251 m2 a p.č. 1076/1 dle PK, o výměře 354 m2 (dle nového geometrického plánu 
se jedná o pozemek p.č. 664/78 dle KN, o celkové výměře 4987 m2), v k.ú. Poběžovice u Domažlic, za cenu 270.-Kč/
m2 bez DPH, společnosti Böhmerwald Plastik, s.r.o., se sídlem Šandova 271, Poběžovice a pověřuje starostu uzavře-
ním kupní smlouvy. 

♣ ZM schvaluje kupní smlouvu se společností Böhmerwald Plastik, s.r.o., se sídlem Šandova 271, Poběžovice s tím, že 
podmínky úhrady kupní ceny budou stanoveny následovně: 1)kupující uhradí do 10 dnů od podpisu kupní smlouvy 
kupní cenu za pozemek na účet prodávajícího, 2) prodávající (město) podá návrh na vklad do katastru nemovitostí do 
tří pracovních dnů od připsání uhrazené částky na účet města. 

♣ ZM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní, na pozemek 664/79 dle KN, o výměře 4540 m2, pro společ-
nost Böhmerwald Plastik, s.r.o., se sídlem Šandova 271, Poběžovice a to s platností do 31.12.2008 a pověřuje starostu 
jejím uzavřením. 
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V době svého 
učitelského půso-
bení v Poběžovi-
cích - před bez-
mála padesáti le-
ty - jsem u svých 
přátel, místních 
lékárníků Luke-

šů, obdivoval dva mimořádně 
krásné a vskutku mistrovské 
portréty. Byly to překvapivě 
barvité obrazy mladé, krásné 
ženy a zdatného, sportovně vy-
hlížejícího muže, přibližně 
stejného věku. Podpis malí-
ře - „A. Offner,“ nám vůbec 
nic neříkal. Rád jsem s velkým 
zájmem slíbil, že něco vypát-
rám a zřejmě jsem se o to i po-
koušel. Ale po brzkém přelo-
žení do okresního města 
(tehdy Horšovského Týna), 
jsem v každodenním „přílivu“ 

nových a nových povinností i 
starostí, na „pana malíře“ Off-
nera jaksi zapomněl… Po ně-
kolika letech jsem malířovo 
jméno slyšel z úst nezapome-
nutelného mistra Jindřicha. Až 
teprve nedávno se na mne ob-
rátila, z mých nejbližších přá-
tel, paní Mgr. Jana Čechová, 
dlouholetá ředitelka domažlic-
ké knihovny Boženy Němcové 
a dávno zapomenuté jméno i 
závažné dílo umělce z Poběžo-
vic v paměti znovu ožilo. 
Zprávy, které jsem trpělivě 
shromažďoval se však dost 
různily. Především nepodlože-
nou zůstává domněnka, že Mi-
str Offner byl žid, který se 
před nacisty skrýval celou ne-
bezpečnou dobu války v půd-
ním prostoru poběžovické že-
lezniční stanice. Měl prý jej 

skrývat některý z tehdejších 
železničních úředníků, kteří v 
budově bydleli. Za to měl vy-
nikající umělec vymalovat ce-
lou jeho početnou rodinu. 
Teprve nedávno objevený zá-
znam z poběžovické matriky 
zemřelých „mluví“ trochu ji-
nou řečí - sděluje, že: 20. břez-
na v roce 1947 - tedy už po 
odsunu původního obyvatel-
stva z Poběžovic, zemřel na 
plicní TBC v č. 1 (na zámku), 
akademický malíř, profesor 
Alfréd Offner, obyvatel Pobě-
žovic, ale příslušný do Vídně, 
IX. okresu. Je přesně uvedeno 
též datum jeho narození - 22. 
září 1879, v rumunských Czer-
nowicích. Mimochodem v tom 
čase žilo v Czernowicích hod-
ně vystěhovalců z českých ze-
mí!  

Z dalších záznamů je patrné, 
že pan profesor byl pravověr-
ný katolík, církevně zaopatřen 
a 22. března 1947 pohřben 
na „farní hřbitov sv. Josefa v 
Poběžovicích.“ 
Tak se mi podařilo přece jen 
objevit základní a výchozí da-
ta, o významném malíři naše-
ho kraje. Jsem pevně přesvěd-
čen, že se ještě najdou přímí 
pamětníci, té - přece jen už, 
poněkud vzdálené doby… 
A nejen v paměti „uvízlé“ 
vzpomínky. Je především po-
třebné pátrat po dochovaných 
obrazech. Moc pevně věřím, 
že se to ještě podaří, jako před 
několika lety mé pátrání, po 
vzácné horšovskotýnské malíř-
ce, paní Paulině Bäuml von 
Seidel a jejích dílech. 

Mgr. Jan P. Holý, Hostouň 

Znovuobjevený poběžovický malíř - prof. Alfréd Offner 

Není dlouhá. Je souběžná s že-
lezniční tratí a u železničního 
mostu navazuje kolmo na sil-
nici vedoucí do Hostouně. Na 
její levé straně, na trávníku u 
tratě stály v roce 1945 seřaze-
ny americké tanky. Myslím 
ale, že jejich obsluhovatelé 
neměli o Bedřichu Smetanovi 
ani potuchy. Tento hudební 
skladatel se narodil 2.3.1824 v 
Litomyšli a zemřel 12.5. 1884 
v Jabkenicích. Bylo mu nece-
lých dvacet let, když se stal 
učitelem hudby v rodině hra-
běte Leopolda z Thuna a Ho-
henšteina a v dnešních Pobě-

žovicích - tehdejším Ronšper-
ku trávil i prázdniny. Hrabě 
Leopold Thun, ač jeho rod ne-
pocházel z české šlechty, pod-
poroval až do roku 1848 české 
vlastence. Dokonce se sám, ač 
Rakušan, naučil česky. Ne-
schvaloval však radikalismus 
revolučního roku 1848.
Bedřich Smetana působil v je-
ho rodině několik let.  
Jistě si svoji ulici v Poběžovi-
cích zaslouží. Škoda jen, že 
alespoň jednou za rok se měs-
to nezmůže na jeden jemu vě-
novaný koncert.  
                                         MŠ  

Smetanova ulice 

Škoda, že neumí mluvit. Jistě 
by prozradila zloděje, kteří 
odvezli kamenný sloupek. Ten 
tu vykopali členové spolku 
Dobrohost. Než se však poda-
řilo sehnat techniku, či jinou 
pomoc k tomu, aby mohl být 
instalován na připravený, rov-
něž členy spolku upravený 
podstavec, kdosi kamenný vá-

lec odvezl. Proč? Chtěl ho do 
základů stavby? Či si dělá 
soukromé lapidárium? V kaž-
dém případě je to velmi spros-
tý a neomalený čin. Lze jen 
doufat, že to nebyl nikdo z Po-
běžovic a nejbližšího okolí. 
Tady přece žijí slušní lidé.  
                                        MŠ 

Smutná lípa u hřbitova 

Po úspěchu přednášky o pobě-
žovické židovské historii a vý-
znamných židovských osob-
nostech, která zahajovala 
v červenci turistickou sezónu, 
jsme dostali nabídku povyprá-
vět něco o poběžovických 
Židech v Domě s pečova-
telskou službou (DPS). V DPS 
jsem strávila příjemné odpo-
ledne, v jehož průběhu jsem si 
s jeho obyvateli popovídala 
nejen o Židech, ale i o historii 
a zámku. Jsem ráda, že i starší 

obyvatelé Poběžovic mají zá-
jem o naší práci, nejen na ži-
dovském hřbitově. Vždyť prá-
vě židovský hřbitov se v bu-
doucnu může stát místem pro 
jejich procházky. Věřím, že 
tato přednáška v Domě 
s pečovatelskou službou neby-
la poslední, a že budeme moci 
pro jeho obyvatele připravit 
další zajímavá povídání a se-
tkání.  

Anna Váňová,  
OS Abraham 

Příjemné odpoledne v DPS 
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 Vzpomínka 
Dne 28. prosince 2007  

uplynou dva smutné roky od 
chvíle, kdy nás navždy opustil 

pan 

Josef Kabourek 
ze Šitboře. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Za tichou vzpomínku  
děkují manželka Marie  

a děti s rodinami. 

Jubilanti 

Proč právě od Helloveena? Proto-
že v letošním školním roce byl 
právě Helloveen prvním malým 
svátkem, který naše školka oslavi-
la společně s partnerskou školkou 
St. Elisabeth, z Furth im Wald. 
Byl to také takový zlomový oka-
mžik naší spolupráce. Poprvé se 
totiž podařilo zapojit do partner-
ství celou poběžovickou školku. 
Děti z Německa se, i se svými 
učitelkami, poprvé rozdělily do 
všech tří tříd naší školky. A výsle-
dek? Spokojenost na všech stra-
nách. Jazykové bariéry mezi dět-
mi zmizely po prvních minutách. 
Mezi učitelkami mizely pomaleji, 
ale o to důkladněji. Děti z němec-
ké školky s námi strávily úplně 
běžné dopoledne, a společné hraní 
se jim líbilo natolik, že si nestihly 
ani projít město, a prohlédnout 
místa kam chodíme ven. V každé 

třídě si děti společně vyrobily 
malý dáreček, naučily se vzájem-
ně několik slovíček, dokonce se 
podařilo navázat i malá dětská 
přátelství, to když se s kamarády 
loučily slovy: „Ahoj Felixi. Ahoj 
Vojto.“  A přesně o tohle nám 
vlastně jde. Pomalu a nenásilně 
přinést do povědomí dětí to, že 
jsou i děti, které sice mluví jinou 
řečí, ale jsou to stále děti, které si 
chtějí hrát. Spontánnost dětí po-
máhala v komunikaci i nám, a 
vzhledem k tomu, že nám 
s překladem pomáhal jen jeden ta-
tínek z německé školky, musely i 
paní učitelky oprášit své znalosti 
němčiny. Bylo to pro nás pro 
všechny příjemné dopoledne, a 
určitě nebylo poslední. Další plá-
nované setkání bude na Mikuláš-
skou nadílku u nás v Pobě-
žovicích, a pak společně strávíme 

vánoční dopoledne ve Furthu. 
Naše společné akce financuje Ko-
ordinační centrum česko-
německých výměn mládeže TAN-
DEM a KRAJSKÝ ÚŘAD PL-
ZEŇSKÉHO KRAJE, oddělení 
mládeže a sportu. Za tuto podporu 
moc děkujeme, bez finančních 
prostředků poskytnutých z dotač-
ních programů, by naše akce urči-
tě nebyly tak časté.  
Z naší Helloveenské oslavy si ně-
mecké děti odvezly jako dárek 
krokodýla z cukety, a příště… 
příště přijde Mikuláš.  

 
Za kolektiv MŠ Poběžovice 

Lenka Pekárová. 

Poběžovická školka  
od Helloveena do Vánoc. 

Děkujeme všem, co se přišli 
dne 20.11.2007 rozloučit  
s milovaným manželem 

Vladimírem  
Barnášem. 

Zarmoucená  
manželka Anna s rodiči,  

s bratrem Jiřím s rodinou,  
sourozenci s rodinami  

a ostatní příbuzní. 

Poděkování 
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Poděkování 
  

Židovský hřbitov v Poběžo-
vicích se pod rukama nadšenců, 
nejen z Občanského sdružení 
Abraham, proměnil v oblíbený 
turistický cíl, i když jeho rekon-
strukce není zdaleka dokončena. 
Pokračovat bude na jaře, až to 
počasí dovolí. Obnova této pa-
mátky bude pokračovat přede-
vším díky společnosti HESTI, 
která působí v průmyslové zóně 
v Poběžovicích. Firma HESTI 
poskytla Občanskému sdružení 
Abraham finanční dar určený 
právě na obnovu židovského 
hřbitova. Tímto bychom chtěli 
firmě HESTI  poděkovat za její 
zájem a finanční podporu. Je 
potěšující, že se najdou nejen li-
dé, ale i firmy, jimž není osud 
památek v Poběžovicích lhos-
tejný. 

 
Občanské sdružení Abraham 

Veřejné projednání plánu sociálních služeb na Domažlicku. 
Komunitní plánování sociálních 
služeb na Domažlicku, Město Do-
mažlice a Centrum pro komunitní 
práci západní Čechy zvou občany 
na veřejné projednání plánu soci-
álních služeb na Domažlicku, kte-
ré proběhne dne 4. prosince od 
16.00 hodin v zařízení Městské 
centrum sociálně rehabilitačních 

služeb - domov pro seniory, v Bal-
dovské ulici č. 638 v Domažlicích. 
Toto zařízení se nachází v blízkos-
ti autobusového nádraží. Občané 
mají možnost se vyjádřit k připra-
vovanému plánu sociálních slu-
žeb, který vznikl při společném 
jednání poskytovatelů a uživatelů 
těchto služeb, se zástupci jednotli-

vých obcí. Jde o první koncepční 
dokument v oblasti sociálních slu-
žeb na Domažlicku. Od 3.12.2007 
do 14.1.2008 bude návrh celého 
textu plánu rozvoje sociálních slu-
žeb k nahlédnutí a připomínkování 
v MěÚ Domažlice, MěÚ Poběžo-
vice, na sociálních odb. a na inter. 
adrese: http://kpss.domazlice.cz 

Dne 10.12.2007 se dožívá 
paní  

Anna Babková  
z Poběžovic 

krásného životního jubilea  
80. narozenin. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vše nejlepší, hodně štěstí a 
zdraví do dalších let přeje 
syn s rodinou, vnoučaty a 

pravnoučaty. 
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